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OPENINGSSPEECH VOORZITTER VAN DE STATEN VAN ARUBA 
Tijdens de Plenaire Opening van het Tripartite Parlementair Overleg Koninkrijksrelaties (POK) 

 
 
Collega’s, uit de Eerste en Tweede kamer van de Staten-Generaal, de Nederlandse Antillen 
en Aruba, goede morgen, bondia, gelukkig nieuwjaar, bon ana. 
 
Met groot genoegen heet ik u van harte welkom, bon bini, op Aruba en op deze eerste dag 
van het Tripartite Parlementair Overleg Koninkrijksrelaties. Voor mij is het een primeur dat 
ik dit overleg mag voorzitten en hoop dat deze bijeenkomst in een goede sfeer zal verlopen en 
dat wij het met mooie resultaten zullen afronden. 
 
Na de gehouden verkiezingen in Nederland zie ik een paar onbekende nieuwe vrienden; ik 
zeg vrienden want dat zijn wij nu eenmaal van elkaar. De andere Nederlandse collega’s zijn 
dan de oude vrienden. Zowel de Antilliaanse als de Arubaanse delegaties zijn overigens min 
of meer gelijk gebleven met uitzondering van de Antilliaanse Statenvoorzitter. Ik heet hem 
dan ook van harte welkom. 
 
Gezegd kan worden dat het Parlementair Overleg Koninkrijksrelaties in de huidige vorm uit 
het Tripartite Contactplanbijeenkomst is voortgekomen die sinds 1970 plaatsvindt. Het 
Overleg is uitgegroeid tot een plek voor persoonlijke ontmoetingen en stevige doch 
openhartige discussies over thema’s die voor ons allen van belang zijn. Het is voorts verder 
uitgegroeid tot een instrument die parlementsleden gebruiken om middels overleg, 
inhoudelijke afspraken te maken waarvan bij aanvang van een elke Tripartite wordt nagegaan 
in hoeverre de afspraken zijn uitgevoerd. Dit bevordert niet alleen de continuïteit, maar 
schept ook wederzijds vertrouwen. Gezien de taak van de Parlementen, kan door middel van 
effectief vergaderen, de regeringen worden bewogen om op bepaalde punten oplossingen te 
bewerkstelligen en samenwerking te realiseren. 
 
Wat onze bezorgdheid opwekt is het feit dat in de laatste jaren een zekere verharding heeft 
plaats gevonden tussen ons en onze Nederlandse vrienden. Er zijn kamerbreed moties 
aangenomen en er zijn wetsontwerpen in de maak die deze verharding nogmaals bevestigen. 
Dit verschijnsel is tevens te bemerken in de relatie tussen de Nederlandse en de Arubaanse 
ministers, dit terwijl Aruba zich sinds de Status Aparte vrij zelfstandig van Nederland heeft 
ontwikkeld op financieel, economisch, juridisch en sociaal-cultureel gebied. 
 
 
Dit is allicht het gevolg van de grotere mobiliteit die sinds de laatste jaren valt op te merken 
binnen de Commissie Nederlands-Antilliaanse en Arubaanse Zaken, alsook de verschillende 
kabinetten die Nederland in korte tijd heeft gekend. 
 
In ieder geval moeten wij met ons allen in dit forum in alle openheid de nodige oplossingen 
proberen te vinden voor onze gemeenschappelijke problemen en die daadkrachtig maar toch 
wel met de nodige flexibiliteit uitvoeren. Dit lijkt paradoxaal maar wel doenbaar indien de 
wil daartoe bestaat. Wij met z’n allen moeten geloven dat eenieder van ons zonder 
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uitzondering gelijkwaardige partner is. Ondanks deze constatering hebben wij elkaar nodig en 
moeten wij beseffen dat wij zonder samenwerking nergens terechtkomen.  
 
Sinds het Statuut in 1954 een realiteit is geworden, is er veel veranderd. Aruba is per 1 
januari 1986 uit het Antilliaans verband getreden. Hoewel in het begin zowel Nederland als 
de Nederlandse Antillen niet in de haalbaarheid ervan geloofden, was het voor Aruba, 
ondanks de vele onzekerheden, absoluut geen sprong in het duister. Juist het tegendeel. Het 
was een van de grootste uitdagingen die wij hebben gekend. Aruba heeft sindsdien grote 
vooruitgang geboekt. 
 
Gezien de laatste ontwikkelingen naar aanleiding van de wens van de Antilliaanse eilanden 
om uit het Antilliaans verband te treden en meer autonomie te krijgen, heeft Aruba 
ongetwijfeld als model gefungeerd. Dit is voor Aruba zeker aanleiding om medewerking te 
verlenen opdat deze eilanden de door hen gewenste status verkrijgen. Aruba zal tegelijkertijd 
waken dat de door haar verkregen rechten binnen het Koninkrijk beschermd en gewaarborgd 
blijven. Het Aparte Status is immers een groot goed gebleken voor Aruba. Het overleg met de 
andere Koninkrijkspartners dient dit aspect als uitgangspunt te nemen van waaruit het gehele 
proces wordt bekeken en gevolgd. 
 
Met wederzijds respect, begrip voor elkaars standpunten en duidelijke afspraken, kan 
gezamenlijk zeer veel worden bereikt in een periode waarin wij elkaar hard nodig zullen 
hebben. Gezien de veranderingen die spoedig binnen het Koninkrijk zullen volgen, is het dan 
de vraag of het Statuut dient te worden gewijzigd. Immers, de vraag die hierbij gesteld dient 
te worden is of alle mogelijkheden die het huidige Statuut reeds biedt, geheel zijn benut om 
nieuwe vormen van samenwerking op te zetten en deze levensvatbaar te maken om 
succesvolle resultaten te bereiken. 
Een ding staat vast, wij zullen met z’n allen als Koninkrijkspartners enig statuutwijzing 
moeten goedkeuren.  
 
In het afgesproken proces tijdens de Ronde Tafel Conferentie van november 2005, zou in juli 
2007 het land Nederlandse Antillen ophouden te bestaan. Curaçao en Sint Maarten zouden 
landen worden met autonomie en terwijl Bonaire, Saba en Sint Eustatius een directere band 
zouden krijgen met Nederland. 
Zo te zien zal dit dus waarschijnlijk de laatste Tripartite kunnen zijn die gehouden wordt op 
Aruba; op zich een historisch gebeuren. 
 
Wij zullen deze week, naast het bezoek aan de Vertegenwoordiger van Nederland op Aruba, 
de Z.E. de Gouverneur, de Raad van Ministers, die reeds hebben plaatsgevonden een 
bespreking hebben met de Minister van Financiën en Economische Zaken. Tevens zullen het 
Korrektie Instituut Aruba, het Archeologisch Museum Aruba en een aantal grotten bezocht 
worden als onderdeel van ons programma.  
Er zullen onderwerpen besproken worden zoals het Buitenlandsbeleid van het Koninkrijk en 
de rol van de Koninkrijkspartners daarin. Alsook zal in brede zin gesproken worden over de 
Naturalisatie. Het verbreden, verdiepen en internationaliseren van sport, kunst en cultuur zal 
ook aan de orde komen. 
De staatkundige vernieuwingen zullen ook onderwerp van overleg en discussie zijn, terwijl 
het aangaan van verdragen ter voorkoming van dubbele belasting nodige de aandacht zal 
krijgen deze week. 
Aruba zal deze keer zowel tijdens de welkomstreceptie op dinsdagavond als tijdens het diner 
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en show, onze Nederlandse en Antilliaanse vrienden een beeld geven van onze culturele 
achtergrond.    
 
Vandaag zullen wij als eerste de Stand van zaken uitvoering afspraken Slotverklaring nagaan 
wat er met deze afspraken is gebeurd. Dit is van belang in verband met de continuïteit van 
wat wij hier doen. 
 
Laten wij deze week met z’n allen als Koninkrijksburgers in alle openheid niet alleen met 
elkaar vergaderen maar vooral met elkaar samendenken. En dan niet alleen als een rationele 
bezigheid maar ook met het hart. Wij hebben immers een geschiedenis met elkaar dat, 
ondanks alle hoogte- en dieptepunten, meer dan 300 jaar overspant. 
 
Ik ben ervan overtuigd dat alle aanwezige delegatieleden zullen bijdragen aan een succesvolle 
Tripartite Parlementair Overleg Koninkrijksrelaties. 
 
 
 
Mervin Ras 
 
Oranjestad, 9 januari 2007 


